
SPRAWOZDANIE, PODZIĘKOWANIA I ŻYCZENIA 
 

 
Zakończyliśmy Rok kalendarzowy 2023.  
Jak zatem wyglądał ostatni rok w liczbach, ile osób 

przystąpiło do sakramentów świętych? 
 

 2023 2022 2021 2020 
Chrzest Św. 95 87 111 87 

Bierzmowanie 105 + 195 
(czw.) 

101 + 111 
(czw.) 

72 + 139 
(czw.) 

87 + 98 
(czw.) 

I Komunia Św. 130 115 118 83 
Sakrament 
małżeństwa 

36 40 37 28 

Pogrzeby 115 126 170 167 
Wizyty u chorych 47 osób 

Systematy 
cznie co 

miesiąc +  
kilkanaście 

na wezwanie 
kapłana. 

 

34 osób 
systematy

cznie + 
kilkanaści

e na 
wezwanie 
kapłana. 

 

392 
wyjazdów do 
chorych w 
ciągu roku, 

łącznie z 
wizytą co 
miesiąc 

478 
wyjazdów do 
chorych w 
ciągu roku, 

łącznie z 
wizytą co 
miesiąc 

Liczba rozdanych 
Komunii Św. 

105 000 Od 1 lipca  
ok 45 000 

105 000 2019 r – 85 
000 

 
Ponad 40 osób przed Bożym Narodzeniem i Wielkanocą prosi 

o pomoc w postaci paczek z żywnością i środkami chemicznym, tyle 
też paczek przygotowali przed Bożym Narodzeniem nasi Parafianie, 
dziękuję bardzo za tę pomoc.  

 
Wciąż pomagamy także rodzinie z Ukrainy, zapewniając im 

mieszkanie w dawnej organistówce, łącznie z wszystkimi opłatami 
(poza jednym czy dwoma rachunkami w ciągu ostatniego roku), bez 
jakichkolwiek dotacji z zewnątrz. Wszyscy, którzy w jakikolwiek 
sposób wspieramy naszą parafię uczestniczymy w tej pomocy.  

 
W naszej parafii jest czterech kapłanów bezpośrednio 

zaangażowanych codziennie w pracę duszpasterską, Msze Św. na 
co dzień sprawują w naszej katedrze także bp. Wojciech, ks. Adam, 
ks. Stanisław. W Parafii pracuje 21 katechetów i jest to 
najprawdopodobniej największa liczba katechetów pracujących w 
jednej Parafii w naszej diecezji. Mamy czterech szafarzy Komunii 
Św. (w ostatnim roku ubył jeden szafarz, który wyprowadził się z 
Łowicza), cieszę się bardzo, że powiększa się grono ministrantów, 
zwłaszcza tych najmłodszych, ale też osób świeckich czytających 



Słowo Boże.  Mamy tez ceremoniarza i lektorów i bardzo liczymy na 
powiększenie tego grona. Cieszę się, że jest także scholka i wiele 
grup parafialnych, które pomagają w wielu inicjatywach, często nie 
tylko parafialnych, ale też diecezjalnych. Bardzo im za to 
dziękujemy.  

 
Cieszę się, że wzrosła w ostatnim roku liczba uczestników 

niedzielnych Mszy Św. w naszej katedrze, co wielu zauważa i za co 
dziękuję. 

 
Dziękujemy za wspólną z Diecezją troskę o nasza katedrę, 

która jest nazywana Wawelem Mazowsza.  
 
Dziękuję najpierw Parafianom, ponieważ bieżące koszty 

związane z funkcjonowaniem Parafii pokrywają nasi Parafianie.  Są 
to bardzo duże koszty, ze względu na wielkość naszej świątyni, 
zabezpieczenia, bardzo duże koszty ogrzewania, prądu, ale też duży 
Dom parafialny, plebania, cmentarz (koszty wywozu śmieci). 
Bardzo dziękuję wszystkim, którzy rozumieją te potrzeby i na różny 
sposób wspierają Parafię.  

W ostatnim roku udało się wyremontować pomieszczenia 
kancelarii parafialnej oraz wejście do kancelarii, piętro plebanii, a 
także wykonać część prac związanych z odwodnieniem terenu 
parkingu przy kaplicy na cmentarzu, który to teren wymaga 
dalszego odwodnienia przed utwardzeniem i położeniem nowej 
nawierzchni, co jest wielkim pragnieniem nas wszystkich, a co jest 
też bardzo kosztownym wyzwaniem.  

Jest też nowy pomysł, gdzie mogą powstać łazienki, tak, aby 
każdy uczestniczący w nabożeństwach mógł z nich skorzystać. 
Ufam, że w tym roku uda się nam konkretnie zając tym tematem. 

 
Dziękuję także za troskę o katedrę całej diecezji i Księdzu 

Biskupowi. Aby nasza katedra, która jest nazywana Wawelem 
Mazowsza dalej się rozwijała jako perła Mazowsza potrzebna jest 
nam oczywiście pomoc. Prace restauratorskie, planowane remonty 
nie są możliwe bez tej pomocy.  

Chciałbym w tym momencie poinformować, że po niedzieli 7 I 
zostaną rozpoczęte prace prowadzone przez naszą diecezję, 
związane z udostepnieniem kolejnych krypt arcybiskupich w 
podziemiach naszej katedry. Są to krypty arcybiskupów: Braci 
Andrzeja i Wacława Leszczyńskich, oraz Henryka Firleja. Jest to 
ostatni etap prac związanych z udostepnieniem krypt w naszej 
katedrze. Będzie się to niestety wiązało także z pewnymi 
utrudnieniami: czasowym zamknięciem prezbiterium, ale jest to 



niewątpliwie kolejne duże wydarzenie o znaczeniu także 
historycznym dla naszej Ojczyzny i Kościoła. Prace te zakończą się 
do Wielkanocy. 
 
 W kończącym się Roku chcę podziękować Wszystkim 
Parafianom za wspieranie nas kapłanów w trosce duszpasterskiej, 
każdą pomoc, włączanie się w wydarzenia, których przygotowanie 
wymaga często dużej pracy: szczególnie dziękuję za pracę z dziećmi 
i młodzieżą. 
 Dziękuję za ofiary składane na tacę i przy innych okazjach, 
troskę o swoją Parafię i każde zaangażowanie. Bardzo chciałby, aby 
nasza Parafia - ta piękna świątynia, nasza katedra była jeszcze 
bardziej naszym wspólnym domem 

 
Życzę wszystkim przede wszystkim wiele pokoju w Nowym 

Roku, Bożego błogosławieństwa w Rodzinach, za które wczoraj w 
szczególnie się modliliśmy. Niech nasza Wspólnota dalej się rozwija 
i coraz bardziej będzie miejscem duchowego oparcia oraz źródłem 
duchowej siły, pochodzącej od samego Boga.  
 

Szczęść Boże. 
 

 


